

[Text]

**The Chairman:** I think we have to proceed with the adjournment of the committee to the call of the Chair. The meeting is so adjourned.

Wednesday, October 25, 1989

• 1608

**The Chairman:** Order, please. I see a quorum.

As the first order of business I would like to read my appointment, which is a letter from Mr. Guy Ricard. It says:

Dear Mr. Johnson:

Due to my unavoidable absence and pursuant to Standing Order 113(4), I hereby designate you to act as Chairman of the Legislative Committee on Bill C-23, an Act to amend the National Energy Board Act and to repeal certain enactments in consequence thereof, from October 25 to November 1, 1989.

The clerk has a copy of this letter.

The first witnesses, from the Council of Canadians, are Ms Maude Barlow, Mr. Jim Stanford, and Ms Catherine Morrisson.

**Ms Maude Barlow (National Chairperson, Council of Canadians):** It is Tony Clarke, with the Pro-Canada Network.

**The Chairman:** Is this different from what we had?

**Ms Barlow:** However you would like to do it. Mr. Clarke is in a network that is supporting the work we are doing. With your approval, he can be here or not, as you choose. He was not planning to speak.

**The Chairman:** We are just trying to identify who is who. Who is appearing is not really a problem for us.

**Ms Barlow:** Jim Stanford and Maude Barlow and Tony Clarke from the Pro-Canada Network.

• 1610

**The Chairman:** I understand you will be making the presentation—is that correct?

**Ms Barlow:** Myself and Jim Stanford. It is a brief statement; we did not have a lot of time for preparation, but the essential issues we want to talk about are in there.

**The Chairman:** Before you make your statement, would you please identify the organizations you are representing?

**Ms Barlow:** Certainly. I am the chairperson of the Council of Canadians, and Jim is an adviser to our council in a voluntary capacity. Tony Clarke is with the Conference of Catholic Bishops, but he is also the chairperson of the Pro-Canada Network, which is a group

[Translation]

**Le président:** Je pense que nous pouvons donc lever la séance.

Le mercredi 25 octobre 1989

**Le président:** À l'ordre, s'il vous plaît. Nous avons le quorum.

Je voudrais d'abord vous lire ma lettre de nomination, signée de M. Guy Ricard.

Monsieur Johnson,

En raison d'une absence indépendante de ma volonté et en vertu de l'article 113.4 du Règlement, je vous nomme président suppléant du Comité législatif sur le projet de loi C-23, Loi modifiant la Loi sur l'Office national de l'énergie et abrogeant certaines lois en conséquence, du 25 octobre au 1<sup>er</sup> novembre 1989.

Le greffier a copie de cette lettre.

Les premiers témoins, du Conseil des Canadiens, sont M<sup>me</sup> Maude Barlow, M. Jim Stanford et M<sup>me</sup> Catherine Morrisson.

**Mme Maude Barlow (présidente nationale, Conseil des Canadiens):** Il s'agit plutôt de Tony Clarke, du Réseau Pro-Canada.

**Le président:** Ce n'est pas ce qui était prévu?

**Mme Barlow:** C'est comme vous voulez. M. Clarke représente un réseau qui appuie notre oeuvre. Avec votre permission, il peut ou non comparaître avec nous, comme vous voulez. Il n'a pas prévu de prendre la parole.

**Le président:** Nous essayons simplement de savoir qui sont les témoins. Quant à savoir d'où ils viennent, ce n'est pas un problème.

**Mme Barlow:** Il s'agit donc de Jim Stanford et Maude Barlow ainsi que de Tony Clarke du Réseau Pro-Canada.

**Le président:** Je présume que vous allez faire l'exposé, n'est-ce pas?

**Mme Barlow:** Oui, avec Jim Stanford. Il s'agit d'une brève déclaration; nous n'avons pas eu beaucoup de temps pour la préparer, mais les questions les plus importantes y sont.

**Le président:** Avant de commencer, pourriez-vous nous dire quels organismes vous représentez?

**Mme Barlow:** Certainement. Je suis présidente du Conseil des Canadiens, et Jim est conseiller bénévole dans cet organisme. Tony Clark travaille avec la Conférence des évêques catholiques du Canada, mais il est également le président du Réseau Pro-Canada, regroupe